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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-a alapján „Milyen garanciát kapnak a cukorrépa termelők?" címmel írásbeli kérdést
kívánunk feltenni Gráf József miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr!

Az európai cukorreform követeztében a cukorrépa termelők jövedelme és gazdálkodási biztonsága jelentősen
romlott. Ezt kívánja ellensúlyozni az a kompenzációs rendszer, amely a termelők jövedelem kiesését egy
támogatás formájában hivatott pótolni .
Az FVM 46/2006NI.22. számú rendelete intézkedik a támogatás igénylésének és folyósításának módjáról .
Az igénylés határideje június 30-án járt le, illetve csökkentett mértékű pótigények beadására még 2006 . július
25 .-ig van lehetőség . A termelők körében azonban már most nagy a bizonytalanság, ugyanis az
árkiegészítéséhez azok a répaszállítási jogosultsággal rendelkező és a termelőket maguk köré fűző
szervezetek jutnak, akikre semmilyen kötelezettség nem vonatkozik abban a tekintetben, hogy az
árkiegészítést a termelőknek tovább is adják . Bár a szakmai szervezetek a rendelet megalkotása előtt
javasolták, hogy ilyen jellegű kötelezettségre való utalás a rendelet szövegében legyen, ez sajnos elmaradt .

Tisztelt Miniszter úr!

A betakarítás előtt 2 hónappal már jó néhány termelő jelezte, hogy egyáltalán nem érzi biztonságban magát,
nem világos számukra, hogy a rendelet szabályzása szerint az egyértelműen nekik járó támogatás
folyósításába miért kapcsolják be az integrátorokat, hiszen így gyakorlatilag az integrátor szervezet
jóindulatán múlik, hogy a kompenzációt eljuttatja-e a termelőihez, vagy azt részben, esetleg teljesen magának
tartja meg. Ez a helyzet nem tartható, úgy tűnik, hogy a minisztérium által kiadott jogszabály ismét nem
azokat részesíti előnyben, akik a termelést ténylegesen végzik .

Kérdezzük tehát Miniszter Urat, hogyan kívánja orvosolni a kialakult helyzetet, és milyen garanciákat tud
adni a bizonytalan helyzetben lévő cukorrépa termelőknek? Feltételezhető-e, hogy szándékosan akarták jó
helyzetbe hozni a termelőket szervező integrátorokat, vagy csak egy j ó szándékú rendelet szerencsétlen
megalkotásáról van szó?
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